فيتش تثبت تصنيف البنك التجاري عند "A" مع نظرة مستقبلية مستقرة

الدوحة، قطر، 19 يونيو 2025: أكدت وكالة "فيتش" قدرة البنك التجاري على الوفاء بالتزاماته على المدى الطويل عند درجة "A" مع توقعات مستقبلية مستقرة كما أكدت تصنيف القدرة المالية للبنك التجاري (VR) عند "bb+".

ويأتي هذا التصنيف نسبةً للاحتمال للحصول على الدعم المحتمل من السلطات القطرية كما هو موضح في تصنيف الدعم الحكومي "a". وتعكس النظرة المستقبلية المستقرة ذلك على التصنيف السيادي القطري (AA/مستقر).

وبحسب التقرير الصادر عن فيتش، إنّ امتيازات البنك التجاري القوية ترتكز على:

- بيئة تشغيل محلية مستقرة
 - امتياز محلي قوي.
 - تحسين الربحية.

وفي هذا الصدد، قال جوزيف ابراهام، الرئيس التنفيذي للمجموعة في البنك التجاري: " إن تأكيد التصنيف الائتماني والنظرة المستقبلية المستقرة يُعدّ دليلاً واضحاً على قوة مركز البنك واستدامة أدائه. ويعكس هذه الإنجاز قوة استراتيجيتنا، وقدرتنا على الصمود".

بالإضافة إلى تصنيف فيتش، يتمتع البنك التجاري حاليًا بتصنيفات قوية من عدة وكالات رفيعة المستوى. إذ حظي البنك بتصنيف A2 من قبل موديز، و -A من قبل ستاندرد آند بورز. والتوقعات المستقبلية للبنك مستقرة من قبل التصنيفات الائتمانية.

Fitch Affirms Commercial Bank's Rating at "A" with a Stable Outlook

Doha, Qatar, 19 June 2025: Fitch Ratings has affirmed Commercial Bank's Long-Term Issuer Default Rating (IDR) at 'A' with a Stable Outlook. The agency has also affirmed the Bank's Viability Rating (VR) at 'bb+'.

The rating reflects potential support from the Qatari authorities as reflected in its Government Support Rating of 'a'. The Stable Outlook reflects that on the Qatari sovereign rating (AA/Stable).

According to Fitch, Commercial Bank's successful rating drivers are driven by:

- A stable domestic operating environment.
- A strong domestic franchise.
- Improving profitability.

Joseph Abraham, Group Chief Executive Officer of Commercial Bank said: "We are pleased with the reaffirmation of our rating and stable outlook, which reflect our strong execution of our strategic focus, robust franchise, and resilience."

With Fitch's rating in place, Commercial Bank continues to enjoy strong credit ratings across all major agencies. The Bank is rated A2 by Moody's and A- by Standard & Poor's. Both ratings with a Stable Outlook.